
2013D41560 LIJST VAN VRAGEN 

Nr. Vraag 
1 Welke concrete acties heeft u ondernomen of bent u van plan te 

gaan ondernemen om regionale overheden te benaderen om te 
garanderen dat de waterwingebieden bij de kust worden 
beschermd? 

2 Kunt u een toelichting geven op wat er wordt bedoeld met de 
stelling in het Deltaprogramma dat te veel doen ondoelmatig is? 

3 Welke conclusies worden verbonden aan de zin «De Deltacommis-
saris vindt dat een lange periode», waar het gaat om de periode 
voordat de gestelde doelen kunnen worden bereikt met de 
daarvoor beschikbaar gestelde middelen? 

4 Waarop baseert de Deltacommissaris de verwachting dat het voor 
2050 realiseren van de benodigde maatregelen een uitdaging is? 
Op welke manier kan dit worden verbeterd? Wat is op dit moment 
dan wel een realistische verwachting? 

5 Kunt u aangeven hoe gebruikers van zoetwater al ervaren dat de 
verzilting toeneemt? Bent u bijvoorbeeld bekend met de brief van 
stakeholders als de Vereniging van waterbedrijven in Nederland 
(VEWIN) en Land- en Tuinbouw Organisatie Nederland (LTO) aan de 
Deltacommissaris van 15 januari 2013? 

6 Welke «grootschaligere maatregelen» op het gebied van de 
zoetwatervoorziening kunnen naar verwachting worden uitgesteld? 
Waarom is het wenselijk deze uit te stellen? Worden daarmee geen 
problemen voor ons uitgeschoven? 

7 Welke belangen kunnen «optimaal worden meegekoppeld», door 
het leveren van maatwerk per gebied bij dijkversterkingen en/of 
rivierverruimende maatregelen? 

8 Op welke wijze is het onderlinge contact tussen de Deltacommissa-
ris en de minister van IenM geregeld? Hoe houdt de minister, die 
politiek verantwoordelijk is, de vinger aan de pols? 

9 Waarom wordt de nieuwe veiligheidsbenadering uit de motie-Van 
Veldhoven/Lucas op Kamerstuk 27 625, nr. 262 niet helemaal, maar 
slechts zo veel mogelijk meegenomen bij de prioritering en de 
uitvoering van het HWBP? Wat houdt «zo veel mogelijk» in dit 
kader in? 

10 Is het vanuit de voor het Hoogwaterbeschermingsprogramma 
beschikbare middelen mogelijk om ook andere waterveiligheids-
maatregelen dan dijkversterkingen te financieren, zoals rivierverrui-
mende maatregelen? Zo ja, zijn Rijk en waterschappen bereid om 
vanuit die middelen, waar kansrijk, andere maatregelen dan 
dijkversterkingen te overwegen? Zo nee, welke belemmeringen zijn 
er en bent u bereid deze weg te nemen? 

11 Wat is de kans dat projecten die voor 2020–2025 zijn gepland ineens 
urgent worden? Hoe wordt daarmee om gegaan? 

12 Wat is de stand van zaken van de onderzoeken naar de gevolgen 
van piping? 

13 Wat is de stand van zaken van de toezegging van de toenmalige 
staatssecretaris om een naviduct in de voorbereiding voor het 
project Toekomst Afsluitdijk mee te nemen, zodat dit in besluitvor-
ming kan worden opgenomen als er toch financiën beschikbaar 
zijn? 

14 Wat is de stand van zaken van de duurzame en innovatieve 
initiatieven bij het project Toekomst Afsluitdijk waar de regionale 
overheden zich voor inzetten? 

15 Voor welke andere ambities wordt ruimte gecreëerd in het project 
Toekomst Afsluitdijk? 
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16 Hoe komt het dat het rijksbudget voor gebiedsontwikkeling 

Ooijen-Wanssum maximaal 135 mln. euro is, terwijl de uitgesplitste 
bedragen daaronder optellen tot 139 mln. euro? 

17 Waarom zijn vijf van de oorspronkelijke 39 maatregelen uit het 
project Ruimte voor de Rivier vervallen? 

18 Wanneer komt er een betrouwbaar antwoord op de vraag welke 
kunstwerken wanneer het einde van hun levensduur bereiken? 

19 Kunt u aangeven of bij het implementeren van de risicobenadering 
zoals bedoeld in motie-Lucas/Van Veldhoven op Kamerstuk 33 000 
XII, nr. 96 uitgesloten wordt dat risico’s in bepaalde gebieden 
worden verlaagd? 

20 Worden er projecten geschrapt omdat ze door de overgang naar de 
risicobenadering niet meer nodig zijn of wordt er alleen een andere 
prioritering aangehouden door de overstap op de risicobenade-
ring? 

21 Kunt u toelichten in hoeverre bij constatering van een lage 
evacuatie-effectiviteit ook op verbetering van de evacuatie-
effectiviteit wordt ingezet? Wordt de mogelijkheid tot verbetering 
van de evacuatie-effectiviteit ook meegenomen in de risicobenade-
ring? Oftewel: worden bij het bepalen van het gewenste veilig-
heidsniveau ook toekomstige verbeteringen op het punt van 
evacuatie-effectiviteit meegenomen? 

22 Welke voorwaarden worden er gesteld aan het beschikbaar stellen 
van middelen uit het Deltafonds voor de realisatie van meerlaags-
veiligheidsoplossingen? 

23 Hoe zorgt u ervoor dat de nieuwe waterveiligheidsnormen, die de 
Deltacommissaris in het Deltaprogramma 2015 zal voorstellen en 
waar u een besluit over gaat nemen, zo snel als mogelijk van kracht 
zijn? Welke stappen moeten doorlopen worden? Gaat het u lukken, 
als de medewetgever bijdraagt aan een voorspoedige wetsbehan-
deling, de nieuwe normen per 1 januari 2017 van kracht te laten 
zijn? 

24 Waarom heeft u – in weerwil van het advies van de Deltacommissa-
ris – ervoor gekozen centrale elementen uit de Deltawet in de 
Waterwet te handhaven, en pas later na te gaan of deze elementen 
zullen worden toegevoegd aan de Omgevingswet? 

25 Waarom bent u voornemens om de waterveiligheidsnormen niet 
op wetsniveau, maar op het niveau van algemene maatregel van 
bestuur vast te leggen? Op welke wijze denkt u hierbij het budget-
recht van de Kamer te dienen? 

26 Waarom continueert u niet gewoon de huidige wijze van wettelijke 
verankering van de waterveiligheidsnormen in de Waterwet bij het 
opstellen van de Omgevingswet? 

27 In welke gevallen zijn primaire waterkeringen afgekeurd, terwijl in 
de praktijk sprake is van een veilige situatie? 

28 Wat zijn de uitgangspunten die worden gehanteerd met betrekking 
tot de selectie van de pilots op het gebied van de voorzieningenni-
veaus? 

29 Kunt u aangeven wanneer en op welke wijze de overheid (Rijk, 
provincie en waterschap) de voorzieningenniveaus zal vaststellen 
zodat watergebruikers weten waar ze op kunnen rekenen in tijden 
van droogte? 

30 Welke maatregelen zijn voorzien om zoetwatertekorten te bestrijden 
en waterschaarste zoveel als mogelijk te voorkomen? Maakt 
waterschaarste deel uit van het Deltaprogramma? 
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31 Kunt u aangeven of de economische risico’s en schade van 

waterschaarste op nationaal niveau goed in kaart gebracht zijn? En 
evenzo voor de schade aan natuurgebieden? Zo ja, kunt u in een 
kaart of een tabel inzichtelijk maken waar deze risico’s zich 
bevinden? Zo nee, waarom niet? 

32 In hoeverre wordt in het kader van het Deltaprogramma gekeken 
naar drijvende golfdempers als mogelijk alternatief voor 
zandsuppletie? 

33 Kan de kosteneffectiviteitsanalyse met betrekking tot het laten 
meestijgen van het waterpeil van het IJsselmeer met de zeespiegel-
stijging naar de Kamer worden gestuurd? 

34 Acht u het beschikbare budget voor investeringen in waterveilig-
heid en zoetwatervoorziening, gelet op de bezuinigingen op het 
Deltafonds en de afnemende investeringsruimte, voldoende om de 
waterveiligheids- en zoetwateropgaven voor 2050 te realiseren? 

35 Hoe staat het met de benodigde nadere afspraken tussen Rijk en 
waterschappen over de bekostiging van de meerkosten van de 
nieuwe normen? Wat is uw inzet bij uw gesprek met de water-
schappen? Wanneer kunt u de Kamer informeren over de inhoud 
van deze afspraken?
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